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Utveckling av kommunfullmäktiges politikercafé 
 

Förslag till beslut 
  

Val- och demokratinämnden ger juridik- och kanslienheten i uppdrag att genomföra de 
åtgärder som beskrivs i tjänsteskrivelsen daterad den 24 maj 2021 för att utveckla 
allmänhetens frågestund/politikercafé.  

Efter fem tillfällen där allmänhetens frågestund har genomförts med de föreslagna 
åtgärderna ska juridik- och kanslienheten återkomma till val- och demokratinämnden 
med en utvärdering. 

Sammanfattning av ärendet 
Ett av val- och demokratinämndens uppdrag är att utveckla och fördjupa den 
demokratiska processen gentemot Nackaborna. Som ett led i detta arbete diskuterade 
nämnden vid sitt sammanträde den 7 september 2020, § 7, bl.a. behovet av att 
vidareutveckla och öka intresset för den frågestund för allmänheten – politikercaféet – 
som äger rum i samband med kommunfullmäktiges sammanträden.  

 
För att åstadkomma ovanstående föreslår juridik- och kanslienheten att det vid varje 
fullmäktigesammanträde ska vara två frågor som medborgarna kan komma och diskutera 
vid politikercaféet. Det ska gälla frågor som är tänkta att komma upp på ett senare 
sammanträde, så att det finns en reell möjlighet att kunna påverka de förtroendevalda 
inför beslutsfattandet. Enheten föreslår även att tidpunkten för politikercaféet samt vilka 
frågeställningar som är aktuella annonseras i lokaltidning, på kommunens webbsida och 
i annat lämpligt media i syfta att nå så många medborgare som möjligt. Det åligger 
respektive parti att tillse att erforderligt antal ledamöter/ersättare närvarar för att svara på 
allmänhetens frågor. 
 
Efter att fem tillfällen där allmänhetens frågestund/politikercafé har genomförts enligt 
den modell som beskrivs ovan föreslås en utvärdering ske samt återrapporteras till val- 
och demokratinämnden. 
 
 

Val- och demokratinämnden 
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Ärendet 
Ett av val- och demokratinämndens uppdrag är att utveckla och fördjupa den 
demokratiska processen gentemot Nackaborna. Som ett led i detta arbete diskuterade 
nämnden vid sitt sammanträde den 7 september 2020, § 7, bl.a. behovet av att 
vidareutveckla och öka intresset för den frågestund för allmänheten – politikercaféet – 
som äger rum i samband med kommunfullmäktiges sammanträden. Vid dessa tillfällen 
har allmänheten möjlighet att träffa de förtroendevalda i fullmäktige och diskutera eller 
ställa frågor. Politikercaféet är dock inte välbesökt, vilket delvis kan bero på att 
medborgarna inte har fått tillräcklig information om när det äger rum och att upplägget 
inte varit tillräckligt intresseväckande.  

 
Mot bakgrund av diskussionen under val- och demokratinämndens sammanträde och 
önskemålet om att vidareutveckla allmänhetens möjlighet att träffa förtroendevalda 
föreslår juridik- och kanslienheten följande åtgärder. 
 

• Inför varje fullmäktigesammanträde bestäms två frågor som medborgarna kan 
komma och diskutera vid politikercaféet. Det ska gälla frågor som är tänkta att 
komma upp på ett senare sammanträde, så att det finns en reell möjlighet att 
kunna påverka de förtroendevalda inför beslutsfattandet. Juridik- och 
kanslienheten tar fram förslag på frågor, vilka lyfts till det möte med gruppledare 
och presidium som äger rum inför varje ordinarie fullmäktigesammanträde. 

• Tidpunkt för politikercaféet samt vilka frågeställningar som är aktuella 
annonseras i samband med sammanträdet i lokaltidning, på kommunens 
webbsida och i annat lämpligt media i syfta att nå så många medborgare som 
möjligt. 

• Politikercaféet äger rum i orangeriet/matsalen i anslutning till 
sammanträdeslokalen. Platsen förses med tydliga markeringar och skyltning för 
att underlätta för allmänheten att hitta rätt. 

 
I enlighet med kommunfullmäktiges arbetsordning (§ 33) äger allmänhetens 
frågestund/politikercaféet rum kl 17.30-18.00, vilket är samtidigt som fullmäktiges 
sammanträde pågår. Det åligger respektive parti att tillse att erforderligt antal 
ledamöter/ersättare närvarar för att svara på allmänhetens frågor. 
 
Mot bakgrund av coronapandemin och rådande restriktioner, behöver de åtgärder som 
föreslås ovan avvaktas till dess att de är möjliga och lämpliga att genomföra.  
 
Efter att fem tillfällen med allmänhetens frågestund/politikercafé har genomförts enligt 
den modell som beskrivs ovan föreslås en utvärdering ske samt återrapporteras till val- 
och demokratinämnden.  
 

Ekonomiska konsekvenser 
I kommunfullmäktiges budget finns utrymme redan idag för att anordna politikercafé 
inför varje sammanträde. 
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Konsekvenser för barn 
Diskussion och information till, och aktivt deltagande av Nackaborna i den demokratiska 
processen är en viktig beståndsdel i en demokrati. Alla aktiviteter som uppmuntrar till 
det och som får fler att delta i debatter och lämna förslag till våra politiker gynnar även 
våra barn.  
 
 
 
Mats Bohman    Anders Fredriksson 
Trafik- och fastighetsdirektör  Enhetschef 
Stadsledningskontoret   Juridik- och kanslienheten 
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